
 

 

Vážení delegáti Valné hromady Zlínského kraje, 

 

jsem velmi ráda, že se i v letošním roce scházíme v téměř plném počtu, abychom 

zhodnotili uplynulý rok 2023, vzájemně se obohatili novými zkušenostmi a řekli si, 

jak dál v dalším období. O uskutečněných akcích a plánu na další období pohovoří 

naše metodička Kateřina Kašpárková, o stavu financí, celkovém hospodaření a 

finančních výhledech do budoucna náš sekretář Ota Kubíček. Když jsem o nich 

začala, musím za sebe oběma velmi poděkovat za velký kus práce, kterou odvedli 

oba ku prospěchu nás všech. Nemalá práce se však odehrává celoročně v našich 

tělocvičnách a sportovištích, kde vy a vaši instruktoři, rozhodčí a lektoři z regionů a 

odborů  neúnavně dávají k dispozici svůj volný čas a energii pro malé i velké 

cvičence.  

 

Až do letošního roku jsem bývala vždy velmi optimistická a snažila se vám vlévat do 

žil novou energii. Měla jsem obrovskou radost, jak se podařilo stabilizovat tým 

činovníků a jaká panovala atmosféra a přátelství v našich řadách. V poslední době 

však začínáme být s krajským sekretářem v napětí, jak finančně zabezpečíme činnost 

v dalším období. Pokud budeme pokračovat aktivně ve všech akcích, i přes veškerá 

úsporná opatření je to jen otázka času, kdy peníze dojdou a s tím skončí i naše činnost.  

Podle stavu členů Zlínské krajské asociace k 31. 3. 2024 ubyla členská základna 

našeho kraje meziročně o 40,2%, je to o 396 členů.  Zůstalo nám jen 588 

zaregistrovaných členů. K této členské základně se váží příspěvky z ČASPV. Hůře 

už je na tom jen jeden z nejmenší z krajů – Karlovarský Více o tom bude mluvit ve 

své zprávě nebo v diskusi Oto Kubíček. 

 

Ve vedení ČASPV dochází k „výměně“ předsedy ČASPV. Tuto funkci v posledních 

letech zastával Miroslav Zítko a bude ji zastávat až do VH ČASPV 4. 5. 2024 v Praze, 

kdy bude zvolen nový předseda. Funkci místopředsedy pro metodiku v ČASPV 

zastává Radka Mothejzíková a náš přítomný host, místopředseda pro ekonomiku Ing. 

Karel Coufal.    

 

Z centrálních akcí ČASPV se hlavní pozornost upírá letos k 17. Všesokolskému sletu, 

kde by měla ČASPV zastupovat skladba dospělých i mládeže. Slet se bude konat 

v období 30. 6. – 5. 7. 2024 v Praze. 

Program je připravený v Edenu, Národním divadle, O2 aréně a na dalších místech. 

Motto nadcházejícího Sletu -  SPOJUJEME. Spojujeme lidi od těch nejmenších 

po ty nejstarší! 

Česká obec Sokolská očekává, že by se mělo do projektů spojených se 17. 

Všesokolským sletem zapojit téměř 100 000 sokolů. Diváků z Česka i ze zahraničí 

by do Prahy by mělo přijet asi 40 000. Do příprav se zapojí většina ze zhruba 1000 

tělocvičných jednot v Česku a přes 20 000 sokolů by se mělo účastnit samotného 

Sletového týdne, jehož náplní budou různé sportovní a kulturní akce. 

Cvičenci Sokola všech věkových skupin se představí ve 12 hromadných skladbách. 

Účast České asociace Sport pro všechny se projeví ve dvou skladbách: 

a) Upravená hromadná skladba „Summer Stories“ pro dospělé 

b) Připravuje se skladba „Diskopříběh“ pro děti a mládež 



 

 

Dále organizátoři Všesokolského sletu nabízejí účast skupin ČASPV (přehlídka 

pódiových vystoupení) na pódiích, která budou na několika místech – Staroměstské 

náměstí, Náměstí Míru, Tyršův dům apod. Veškeré informace o sletu, ale také o 

projektech ČASPV, nově podepsaném memorandu mezi ČASPV a  ČČK a 

elektronickou verzi časopisu Pohyb je život lze najít na webu www.caspv.cz. Také 

stále aktualizovanou Listinu centrálních vzdělávacích akcí., kontakty na jednotlivé 

činovníky všech stupňů řízení a oblastí.   

 

Ale zpět k naší činnosti. Největším strašákem je již zmíněná obava ekonomická. Stále 

se nám nedaří dostatečně motivovat další občany, aby se přidali k naší organizaci a 

rozšířili naše řady. Většina našich odborů pracuje ještě pod dalšími organizacemi, 

jako jsou tělovýchovné jednoty, takže kromě příspěvku nově 200 Kč do ČASPV hradí 

ještě další poplatky tam. Jde jim o kvalitní cvičení samotné, pod jakou hlavičkou není 

pro ně důležité. Jako kraj určitě máme ještě rezervy v získávání finančních 

prostředků, nebo hledání a využívání zdrojů, na druhé straně získat dotace je stále 

těžší a složitější a v rytmu hektického života, který žijeme, nemáme dost času toto 

sledovat peníze na to, abychom si zaplatili odborníky. Situace je určitě lepší 

v menších obcích než ve městech, které podporují spíše kolektivní sporty jako fotbal, 

házenou, hokej apod.  Jsme krajem s výborně vyškoleným lektorským sborem. Díky 

školicímu středisku v Uherském Brodu jsme roky školili zejména naše instruktory, 

kterých máme dostatek, stejně jako lektorů.  Současná ekonomická situace nám 

umožňuje nabídnout naše know-how jiným organizacím, školám a školským 

organizacím, které snad ještě mají prostředky na další vzdělávání pedagogických 

pracovníků. Problém je, že preferují pouze školení v pracovní dny a tomu by bylo 

dobré se s naší nabídkou přizpůsobit. Zatím se nám to nedaří.  

 

Ráda bych vám všem, kteří dnes zastupujete vaše regiony a odbory a všem vašim 

instruktorům i cvičencům popřála klidné a cvičebně plodné další období, hodně 

úspěchů a radosti v soutěžích a na všech akcích, a hlavně poděkovala všem, kteří 

nezištně a často na úkor vlastní rodiny i vlastních dětí věnují svoji energii a čas 

dalším. 

 

 

 

 

 

Zlín, 4. dubna 2024                                                   

PaedDr. Zdeňka Slavíková, předsedkyně Zlínské KASPV                                                                                     

http://www.caspv.cz/

